



frenda misionera mundial

Guía De Líderes

Engrane su iglesia en la misión global

- 02 Una reflexión de nuestra directora ejecutiva, la Rda. Dra. Sharon T. Koh
- 03 Un sermón para la niñez
- 04 Una reflexión bíblica del tema de este año
- 05 Un Comienzo de Sermón
- 06 Guía de Oración

¿No ardía nuestro corazón mientras conversaba con nosotros?

LUCAS 24:32

Se decían el uno al otro: –¿No ardía nuestro corazón mientras conversaba con nosotros en el camino y nos explicaba las Escrituras? Al instante se pusieron en camino y regresaron a Jerusalén. Allí encontraron a los once y a los que estaban reunidos con ellos. “¡Es cierto! –decían–. El Señor ha resucitado y se le ha aparecido a Simón”.

Lucas 24:32-34 NVI

A veces, uno de los ministerios más importantes es el ministerio de regresar. Algo distintivo de Ministerios Internacionales es priorizar la coparticipación. Nuestros servidores globales van invitados por socios internacionales y muchos de ustedes, nuestros socios en el ministerio, no solo van sino que regresan. **Nuestro Señor Jesús ejemplifica esta clase de dedicación al ministerio encarnacional.**

Algo que noto en Lucas 24 del camino de Emaús es que Jesús regresó. Fue traicionado, crucificado y luego enterrado. Tras tres días, se habló de la resurrección de Jesús. ¿Jesús verdaderamente resucitó? Luego, dos discípulos decepcionados salen de Jerusalén a Emaús, hablando y tratando de entender qué le pasó a su amado maestro. Cuando se les acerca el desconocido, lo invitan a caminar con ellos y hablan de las escrituras. **Aunque no lo reconocieron ahí, ¡Jesús había regresado y caminó con ellos el resto del camino a casa!**

Al ver a **Mercy González-Barnes** enseñar una clase de la Maestría en Estudios Teológicos (MTS en inglés), vi que conocía a cada estudiante por nombre y trasfondo. Observé que **Jae Stockton** apoya con alegría la clase de MTS, un

programa mayormente en línea, a través del apoyo técnico. Cada estudiante recibe atención individualizada de las servidoras globales Mercy y Jae, quienes siguen regresando repetidamente.

Así también, cuando **Deliris Carrión-Joseph** regresa fielmente al Hogar Débora, le muestra a mujeres y niños que buscan refugio allí que ella se preocupa por su futuro y bienestar. Cuando **Sarah McCurdy** se reúne con diferentes socios regionales para desarrollar nuevos proyectos, hay emoción, motivación y creatividad que solo acreditamos a Dios.

Cuando **Ray Schellinger y Moise Carrión-Joseph** trabajan en comunidades migrantes, se dedican a cada persona individualmente. Regresan con frecuencia hasta que se ganan la confianza de cada persona en cada albergue donde regresan.

Los corazones de estos servidores globales arden por la pasión que Dios les da para servir y proclamar el evangelio en palabra y acción. Ese fuego en sus corazones es la razón por la que regresan.

Por la gracia de Dios, MI ha podido regresar por generaciones a los mismos socios internacionales. Aunque los

rostros de los servidores globales y el liderato eclesial cambian, ese fuego dentro del corazón permanece. De igual manera, nuestra inversión en la misión de Dios permanece inquebrantable. La fidelidad de Dios al seguir usando a MI para cumplir la misión de Dios no ha cambiado y anticipamos más años de servir como las manos y pies de Jesús.

Gracias por su coparticipación en hacer posible que nuestros servidores globales no solo regresen sino que permanezcan. Gracias por enviar múltiples grupos voluntarios de regreso a los mismos lugares para que profundicen sus relaciones. Gracias, queridos socios en misión, por recibir y apoyar nuestros servidores globales cuando están en su área. Finalmente, y lo más importante, gracias por sus oraciones fieles.

Esta Ofrenda Misionera Mundial, le invito a participar en la misión de Dios – una en la que las personas se comprometen a regresar y, cuando es posible, se comprometen a permanecer. Confiamos que las siguientes páginas encienda el mismo fuego en sus corazones que sucede cuando el Espíritu de Dios se mueve – abriendo nuestros corazones a una comprensión más completa de la misión del reino de Dios para que sea en la tierra como en el cielo.



Rda. Dra. Sharon Koh
Directora Ejecutiva/CEO

Sermón Para La Niñez

TEMA PRINCIPAL:

¿No ardía nuestro corazón?

ESCRITURA:

Lucas 24:32-35: *Se decían el uno al otro: —¿No ardía nuestro corazón mientras conversaba con nosotros en el camino y nos explicaba las Escrituras? Al instante se pusieron en camino y regresaron a Jerusalén. Allí encontraron a los once y a los que estaban reunidos con ellos. “¡Es cierto! —decían—. El Señor ha resucitado y se le ha aparecido a Simón”. Los dos, por su parte, contaron lo que les había sucedido en el camino y cómo habían reconocido a Jesús cuando partió el pan.*



PUNTO PRINCIPAL

Jesús enciende nuestro corazón en fuego por Su Palabra. Entusiasmo y pasión individual no mantienen la fe cristiana viva o la iglesia motivada para el servicio misionero. El Espíritu Santo debe darnos la pasión y sustento diario de la Palabra de Dios para una vida de fe y servicio.

UNA CONCLUSIÓN CRISTOCÉNTRICA

Nuestra fe y celo por el servicio cristiano requiere de sustento. Aunque el entusiasmo personal es importante, depender solo en nosotros nos llevará al agotamiento espiritual. Depender diariamente en el Espíritu de Dios es esencial para mantener la llama de la fe en nuestros corazones y vidas. Los discípulos que caminaban con Jesús entendieron esta verdad. Se decían el uno al otro: —¿No ardía nuestro corazón mientras conversaba con nosotros en el camino y nos explicaba las Escrituras? (v.32) Necesitaban que el Espíritu Santo les encendiera diariamente con pasión (fuego) y sustento (sal) de la Palabra de Dios para una vida de fe y servicio.

ORACIÓN FINAL

Padre Celestial, enciendes en nosotros la fe y el fervor por tu Hijo Jesucristo. Llénanos diariamente con tu Espíritu y Palabra, empoderándonos para servir con fuerza y celo en toda nuestra vida, en el nombre de Jesús, Amén.

OBJETO(S)

Fósforos / Una vela / Sal común / Un envase pequeño con agua

LECCIÓN

- 1 Muéstrelle el fósforo a la niñez. Pídales que observen qué pasa cuando lo encienda. [Encienda el fósforo. Recuérdele a la niñez que solo los adultos deben encender los fósforos y que jugar con fuego es peligroso.] Observe cómo se enciende el fósforo y luego se apaga. **PRECAUCIÓN:** Tenga cuidado de no quemarse, quemar a otros o a cosas a su alrededor. Ponga el fósforo usado en el envase pequeño con agua.
- 2 Pregúnteles, “¿Qué vieron?” Dele tiempo a la niñez para compartir.
- 3 Pregúnteles, “¿El fósforo estuvo encendido por mucho tiempo?” Déjeles contestar. Pregunte, “¿Por qué la llama se apagó tan rápido?” [Posible respuesta: Quemó pronto su combustible o recursos.]
- 4 Muéstrelle la vela a la niñez. Pregunte, “¿Qué pasará si enciendo otro fósforo y transfiero la llama a la mecha de la vela? ¿Se apagará pronto la llama?” Encienda un fósforo nuevo y encienda la mecha de la vela.
- 5 Pregunte, “¿Qué ven?” Dele tiempo para compartir.
- 6 Pregunte, “¿Permanecerá encendida la llama más tiempo?” Déjeles contestar. [Posible respuesta: Sí. La llama quemará la mecha de la vela y durará más tiempo.]
- 7 Pregunte, “¿Se apagará esta llama en el futuro?” Dele tiempo a la niñez para compartir. [Posible respuesta: Sí. Eventualmente, el fuego o la llama consumirá completamente la mecha de la vela.]
- 8 Pregunte, “¿Cómo podemos lograr que el fuego en la vela dure más tiempo?” Dele tiempo a la niñez para contestar. [Posible respuesta: Podemos rociar la vela con sal para que la llama dure más al reducir el proceso de derretir la cera.]

TEMA PRINCIPAL:

¿No ardía nuestro corazón?

ESCRITURA:

Lucas 24:13-35

El celo personal únicamente no sostiene la fe cristiana o motiva la iglesia por las misiones. Dios da y sostiene nuestro entusiasmo y pasión por el servicio misionero a través de encuentros con la Palabra de Dios, Su Espíritu y el compañerismo cristiano.

Lucas 24 narra la historia de dos discípulos regresando a casa en una villa llamada Emaús, a unas 7 millas (o sesenta estadios) de Jerusalén. Estos discípulos acaban de oír los primeros gritos de júbilo de los primeros evangelistas: Jesús está vivo. Sin embargo, a pesar de la emoción por las noticias de la resurrección de Jesús, ellos estaban regresando a sus hogares.

Los discípulos encuentran a Jesús en el camino a Emaús, pero no lo reconocieron, pues "sus ojos estaban velados" (v.16). Jesús los escucha explicar los eventos de los últimos días: cómo Jesús fue arrestado y crucificado, y ahora seguidores decían que Jesús resucitó de la muerte. Lucas implica que estos discípulos escucharon las Buenas Nuevas pero luchaban por creer que la Palabra de Dios era verdadera. Jesús comienza a iluminarlos con la Escritura.

Cuando los discípulos llegan a su hogar, invitan a Jesús a quedarse con ellos. En la mesa, Jesús revela su presencia en los versículos 30-32: **Luego, estando con ellos a la mesa, tomó el pan, lo bendijo, lo partió y se lo dio. Entonces se les abrieron los ojos y lo reconocieron, pero él desapareció. Se decían el uno al otro: -¿No ardía nuestro corazón mientras conversaba con nosotros en el camino y nos explicaba las Escrituras?**

Como muchas mujeres y hombres en Jerusalén, los dos discípulos experimentaron un encuentro cercano con el Señor Resucitado y creyeron el mensaje del Evangelio: **¡Jesús está vivo! Vivo, aunque sus ojos no podían verlo.** Dios encendió los corazones de los discípulos con pasión y entusiasmo por Jesús y el Evangelio de Lucas dice que los discípulos actuaron inmediatamente:

v. 33 - **Al instante se pusieron en camino y regresaron a Jerusalén. Allí encontraron a los once y a los que estaban reunidos con ellos.** Los discípulos de Emaús no se quedaron en casa solos sino que inmediatamente se reunieron con la primera comunidad cristiana.



v. 34 - **"¡Es cierto! –decían–. El Señor ha resucitado y se le ha aparecido a Simón".** Los discípulos de Emaús se unieron a la comunidad al escuchar la predicación de las Buenas Nuevas.

v. 35 - **Los dos, por su parte, contaron lo que les había sucedido en el camino y cómo habían reconocido a Jesús cuando partió el pan.** Los discípulos de Emaús compartieron su testimonio (experiencias de primera mano) con el Señor Resucitado.

AL RECIBIR LA OFRENDA MISIONERA MUNDIAL,

- Recuerde, Dios está vivo y activo en el mundo, como nos enseñan las Escrituras.
- Regocíjese que las Buenas Nuevas están cambiando al mundo para la gloria de Dios.
- Recuerde el entusiasmo y emoción la primera vez que escuchó las Buenas Nuevas.
- Rededíquese al trabajo con otros cristianos al apoyar la misión de Dios y a servidores globales.

Nuestros corazones arden dentro de nosotros cuando Dios da y sostiene nuestro entusiasmo y pasión por el servicio misionero a través de la Palabra de Dios, Su Espíritu y el compañerismo cristiano. Dios nos mueve a unirnos a la comunidad, compartir las Buenas Nuevas e ir y decirles a otros acerca de nuestras experiencias con el Señor Resucitado. **En unidad, podemos unirnos al trabajo de Dios de compartir las Buenas Nuevas de que Jesús está vivo y sigue encendiendo hoy nuestros corazones.**

Un Comiezo De Sermón

ESCRITURA:

Lucas 24:13-35

TEXTOS DE APOYO:

Ahora bien, ¿cómo invocarán a aquel en quien no han creído? ¿Y cómo creerán en aquel de quien no han oído? ¿Y cómo oirán si no hay quien predique? ¿Y cómo predicarán sin ser enviados?

Romanos 10:14-15a



TÍTULO SUGERIDO:

“El Señor enciende y sostiene Su Pueblo”

TEMA:

Dios enciende nuestros corazones con pasión por el evangelio de Jesucristo cuando oímos la Palabra de Dios y entendemos el llamado de Dios a la misión.

PREGUNTA:

¿Alguna vez se ha ido temprano de un evento y luego se da cuenta que se perdió un momento crucial?

ENFOQUE:

Lucas 24:30-35

Luego, estando con ellos a la mesa, tomó el pan, lo bendijo, lo partió y se lo dio. Entonces se les abrieron los ojos y lo reconocieron, pero él desapareció. Se decían el uno al otro: —¿No ardía nuestro corazón mientras conversaba con nosotros en el camino y nos explicaba las Escrituras? Al instante se pusieron en camino y regresaron a Jerusalén. Allí encontraron a los once y a los que estaban reunidos con ellos. «¡Es cierto! —decían—. El Señor ha resucitado y se le ha aparecido a Simón». Los dos, por su parte, contaron lo que les había sucedido en el camino y cómo habían reconocido a Jesús cuando partió el pan.

PUNTOS

1 Dios está con nosotros aunque no lo veamos.

Antes en Lucas 24, Jesús se une a los discípulos en su camino a Emaús en los versículos 15-16: *Sucedió que, mientras hablaban y discutían, Jesús mismo se acercó y comenzó a caminar con ellos; pero no lo reconocieron, pues sus ojos estaban velados.* Aunque Jesús estaba a su lado todo el camino a casa, no lo reconocieron.

2 Encontramos a Jesús en el compañerismo por la obra iluminadora del Espíritu Santo.

Cuando los discípulos llegaron a su hogar, invitaron a Jesús a quedarse con ellos. En la mesa, Jesús reveló su presencia en los versículos 30-31: *Luego, estando con ellos a la mesa, tomó el pan, lo bendijo, lo partió y se lo dio. Entonces se les abrieron los ojos y lo reconocieron, pero él desapareció.*

3 Entendemos la Palabra de Dios a través de la inspiración del Espíritu Santo.

El versículo 32 nos llama la atención: *Se decían el uno al otro: —¿No ardía nuestro corazón mientras conversaba con nosotros en el camino y nos explicaba las Escrituras?* Los discípulos reconocieron que Dios encendió sus corazones con pasión y entusiasmo mientras caminaban con Jesús y les explicaba las Escrituras.

4 El Espíritu Santo nos mueve a la acción y a proclamar las Buenas Nuevas.

La Biblia dice que los discípulos inmediatamente tomaron acción en los versículos 33-34: *Al instante se pusieron en camino y regresaron a Jerusalén. Allí encontraron a los once y a los que estaban reunidos con ellos. «¡Es cierto! —decían—. El Señor ha resucitado y se le ha aparecido a Simón».*

Calendario De Oraciones

Únase por los 31-Días de Oración

Le invitamos a unirse en oración por nuestros servidores globales, sus familias y ministerios.

1 Sarah McCurdy | REGIONAL

Ore por Sarah mientras viaja y trabaja con socios de MI en toda Iberoamérica y El Caribe.

2 Ray Schellinger | GLOBAL

Ore por los miles de migrantes, refugiados y personas desplazadas en su peregrinaje.

3 Mercy González-Barnes | REGIONAL

Ore para que Dios me use y me guíe en mis estudios doctorales sobre misión y liderazgo.

4 Jae Stockton | MÉXICO

Ore por los corazones que no conocen a Cristo y por Jae mientras comparte el evangelio en la comunidad.

5 Moise Carrión-Joseph | MÉXICO

Ore que el proyecto de Moise para construir un albergue y centro comunitario se pueda concretar.

6 Deliris Carrión-Joseph | MÉXICO

Ore por las mujeres y niños del Hogar Débora para que conozcan y acepten el amor de Dios.

7 Luis Matos | MÉXICO

Ore por la familia Matos mientras aprenden la cultura y el lenguaje.

8 Sarah Matos | MÉXICO

Ore por sabiduría y dirección mientras Luis y Sarah desarrollan confianza mutua y relaciones con socios en el ministerio.

9 Christy Lafferty | NICARAGUA

Ore por las familias nicaragüenses que deben sobreponerse a barreras increíbles para recibir hasta la atención de salud más básica.

10 Ricardo Mayol-Bracero | REGIONAL

Ore para que las comunidades recobren sus tierras y territorios ancestrales de las compañías extractivas.

11 Ketly Pierre | REPÚBLICA DOMINICANA

Ore que el Espíritu de Dios en Ketly toque y sane a quienes encuentre espiritual, emocional y físicamente.

12 Vital Pierre | REPÚBLICA DOMINICANA

Ore por personas que están siendo discipuladas para que sean de bendición a otras al comenzar nuevos ministerios en su medio.

13 Barb Bolick | REGIONAL

Ore para que los mentores y coordinadores de los Clubes de Niñas Talita Cumi sigan descubriendo maneras efectivas de atender las necesidades locales.

14 Dwight Bolick | REGIONAL

Ore por los hijos de Dwight y Barb, Jack y Will, en su transición a la adultez, universidad y carrera.

15 Carlos Bonilla | REGIONAL

Oren por nuevos socios en misión y recursos adecuados para el ministerio de Carlos durante este término de servicio 2023-2028.

16 Mayra Giovanetti | REGIONAL

Oren por los cambios continuos de dinámica en la familia de Mayra y las necesidades durante esta temporada de ministerio.

17 J.D. Reed | REGIONAL

Ore por el ministerio de la Maestría en Estudios Teológicos Latinos/as en línea del Seminario Teológico Palmer y la Fundación Proyecto de Esperanza en Bolivia.



18 Patti Long | MÉXICO

Ore por la Escuela Didaqué y sus maestros quienes han sido educados y adiestrados en educación especial.

19 Tim Long | MÉXICO

Ore por la comunidad del Seminario Bautista en Mexicali—su liderato, estudiantes y graduados—mientras miran al futuro del adiestramiento pastoral y bíblico.

20 David Parajón | NICARAGUA

Ore que los corazones y mentes se abran al amor de Dios y discernan nuevas maneras de ser las manos y los pies de Jesús al servicio del prójimo.

21 Waleska Febres | COLOMBIA

Ore que grupos voluntarios lleguen a servir las iglesias y el Instituto.

22 Brian Smith | REPÚBLICA DOMINICANA

Oren por un movimiento hacia ministerios sostenibles.

23 Lynette Smith | REPÚBLICA DOMINICANA

Oren que las necesidades de bienestar holístico (espíritu, cuerpo, mente) de las comunidades sean satisfechas de modo empoderante.

24 Corenne Smith | BRASIL

Ore por la seguridad física y emocional de los niños para que se sientan seguros al recibir y dar amor.

25 Phil Smith | BRASIL

Ore por los padres de la casa y niños que antes vivían en la calle quienes están acostumbrándose a ducharse, cepillarse los dientes y seguir reglas.

26 Sue Hegarty | COSTA RICA

Ore que los niños y madres inmigrantes perseveren en sus estudios para obtener más oportunidades.

27 Debbie Myers | MÉXICO

Ore para que las iglesias en el centro de México identifiquen, adiestren y equipen a misioneros que sean enviados a sus comunidades indígenas.

28 Keith Myers | MÉXICO

Ore por los pastores en el centro de México para que crezcan en su fe y puedan ministrar con efectividad en sus congregaciones.

29 Ruth Vindas | COSTA RICA

Ore por Ruth y el bienestar personal de su familia.

30 Eliberto Juárez | EL SALVADOR

Ore por paz para el pueblo de El Salvador y por el fin de la violencia política y social.

31 Molly Juárez | EL SALVADOR

Ore por la familia Juárez, por sabiduría y protección mientras siguen buscando el camino de Dios para su ministerio.

Un pastor local en un refugio para
migrantes en Tijuana, México.



Voltea esta guía para
ver la versión en Inglés.
*Flip this guide for
an English version.*

La **Ofrenda Misionera Mundial** provee la oportunidad a personas e iglesias de participar en la misión transformadora de Dios alrededor del mundo. Muchas gracias al Rdo. Dr. Ivan E. Greuter, miembro de la junta de directores y pastor de la Iglesia Bautista West Side en Topeka, Kansas por sus contribuciones al contenido de la guía de líderes de la OMM de este año.



A woman holds her child in the library at Deborah's House in Tijuana, Mexico.

Flip this guide for a Spanish version. 
Voltea esta guía para ver la versión en Español.

The **World Mission Offering** provides an opportunity for individuals and churches to participate in God's life-changing mission around the globe. Special thanks to IM board director Rev. Dr. Ivan E. Greuter, pastor of West Side Baptist Church of Topeka, Kansas, for his contributions to the content of this Leader's Guide.



International Ministries
1003 W 9th Ave, Ste A,
King of Prussia, PA 19406-1210
www.internationalministries.org



18 Patti Long | MEXICO

Pray for the Didaque School and the teachers who have been educated and trained in special education.

19 Tim Long | MEXICO

Pray for the Mexicali Baptist Seminary community—its leadership, students, and graduates—as they look to the future of pastoral and biblical training.

20 David Parajón | NICARAGUA

Pray that hearts and minds would be opened to God's love and discern new ways to be the hands and feet of Jesus in the service of others.

21 Waleska Febres | COLOMBIA

Pray for short-term mission teams to come and serve the churches and the institute.

22 Brian Smith | DOMINICAN REPUBLIC

Pray for the movement toward sustainable ministries.

23 Lynette Smith | DOMINICAN REPUBLIC

Pray for the holistic (spirit, body, mind) wellness needs of communities to be met in empowering ways.

24 Corenne Smith | BRAZIL

Pray for the physical and emotional safety of the children that they will feel safe to receive and give back love.

25 Phil Smith | BRAZIL

Pray for the house parents for the former street kids who are getting used to baths, brushing their teeth, and following rules.

26 Sue Hegarty | COSTA RICA

Pray that the immigrant children and mothers will persevere in their studies to gain more opportunities.

27 Debbie Myers | MEXICO

Pray that the churches in Central Mexico identify, train, and equip missionaries to be sent to other indigenous communities.

28 Keith Myers | MEXICO

Pray for the pastors in Central Mexico to grow in their faith so that they can effectively minister to their congregations.

29 Ruth Vindas | COSTA RICA

Pray for Ruth and her family's personal well-being.

30 Eliberto Juárez | EL SALVADOR

Pray for peace for the people of El Salvador and an end to the political and social violence.

31 Molly Juárez | EL SALVADOR

Pray for the Juárez family, for wisdom and protection, as they continue to seek God's path for their ministry.

Prayer Calendar

Join Us for 31-Days of Prayer

We invite you to partner with us in prayer for our global servants, their families, and ministries.

- 1 **Sarah McCurdy** | REGIONAL
Pray for Sarah as she travels to work with IM's partners throughout Iberoamerica and the Caribbean.
- 2 **Ray Schellingner** | GLOBAL
Pray for the thousands of migrants, refugees, and displaced people on their journey.
- 3 **Mercy Gonzalez-Barnes** | REGIONAL
Pray for God to use and guide me in my doctoral studies on mission and leadership.
- 4 **Jae Stockton** | MEXICO
Pray for the hearts of those who don't know Christ as Jae shares the gospel out into the community.
- 5 **Moise Carrion-Joseph** | MEXICO
Pray that Moise's project of building a shelter and a community center becomes a reality.
- 6 **Deliris Carrion-Joseph** | MEXICO
Pray for the women and children at Deborah's House that they would know and accept God's love.
- 7 **Sarah Matos** | MEXICO
Pray for the Matos family as they learn the culture and language.
- 8 **Luis Matos** | MEXICO
Pray for wisdom and guidance as Luis and Sarah build mutual trust and relationships with ministry partners.
- 9 **Christy Lafferty** | NICARAGUA
Pray for Nicaraguan families who must overcome incredible barriers to receive even the most basic health care.
- 10 **Ricardo Mayol-Bracero** | REGIONAL
Pray for communities to recover ancestral lands and territories from extractive companies.
- 11 **Ketly Pierre** | DOMINICAN REPUBLIC
Pray for God's Spirit in Ketly's life to touch and heal those they meet spiritually, emotionally, and physically.
- 12 **Vital Pierre** | DOMINICAN REPUBLIC
Pray for people who are being disciplined so that they can be a blessing to others by starting new ministries in their midst.
- 13 **Barb Bolick** | REGIONAL
Pray for the mentors and coordinators of the Talita Cumi! Girls' Clubs to keep discovering effective ways to address local needs.
- 14 **Dwight Bolick** | REGIONAL
Pray for Dwight and Barb's sons, Jack and Will, as they transition into adulthood, college, and career.
- 15 **Carlos Bonilla** | REGIONAL
Pray for new partners and adequate resources for Carlos' ministry during this term of service 2023-2028.
- 16 **Mayra Giovanetti** | REGIONAL
Pray for Mayra's family's ever-changing dynamics and needs during this season of ministry.
- 17 **J.D. Reed** | REGIONAL
Pray for the ministry of the online Masters Theological Studies Latino/a Ministries at Palmer Theological Seminary and the Fundación Proyecto de Esperanza in Bolivia.

Sermon Starter

SCRIPTURE:

Luke 24:13-35

SUPPORTING VERSE:

"But how are they to call on one in whom they have not believed? And how are they to believe in one of whom they have never heard? And how are they to hear without someone to proclaim him? And how are they to proclaim him unless they are sent?"

Romans 10:14-15a



SUGGESTED TITLE:

"The Lord Ignites and Sustains His People"

THEME:

God ignites our hearts with passion for the gospel of Jesus Christ when we hear God's Word and understand God's call to mission.

QUESTION:

Have you ever left an event early, later realizing you missed a crucial moment?

TEXT:

"When Jesus was at the table with the disciples from Emmaus, he took bread, blessed and broke it, and gave it to them. Then their eyes were opened, and they recognized him; and he vanished from their sight. They said to each other, 'Were not our hearts burning within us while he was talking to us on the road, while he was opening the scriptures to us?' That same hour they got up and returned to Jerusalem; and they found the eleven and their companions gathered together. They were saying, 'The Lord has risen indeed, and he has appeared to Simon!' Then they told what had happened on the road, and how he had been made known to them in the breaking of the bread" (Luke 24:30-35).

† New Revised Standard Version Bible, copyright © 1989 the Division of Christian Education of the National Council of the Churches of Christ in the United States of America. Used by permission. All rights reserved.

POINTS

1

God is with us even when we don't see him.

Earlier in Luke 24, Jesus joins the disciples as they walk to Emmaus in verses 15-16: *While they were talking and discussing, Jesus himself came near and went with them, but their eyes were kept from recognizing him.* Even though Jesus was by their side the whole journey home, they did not recognize him.

2

We encounter Jesus in fellowship by the enlightening work of the Holy Spirit.

When the disciples reached their home, they urged Jesus to stay with them. At the dinner table, Jesus revealed his presence to them in verses 30-31: *When he was at the table with them, he took bread, blessed and broke it, and gave it to them. Then their eyes were opened, and they recognized him; and he vanished from their sight.*

3

We understand God's word by the inspiration of the Holy Spirit.

Verse 32 stands out for us: *The Emmaus disciples said to each other, 'Were not our hearts burning within us while Jesus was talking to us on the road, while he was opening the scriptures to us?'* The disciples recognized that God ignited their hearts with passion and enthusiasm when they were walking with Jesus as he explained the scriptures to them.

4

The Holy Spirit moves us to action and to proclaim the Good News.

The Bible says the disciples immediately took action in verses 33-34: *"That same hour they got up and returned to Jerusalem, and they found the eleven and their companions gathered together. They were saying, 'The Lord has risen indeed, and he has appeared to Simon!'"*

Biblical Reflection

by Rev. Dr. Ivan E. Greuter

MAIN THEME:

Were not our hearts burning within us?

SCRIPTURE:

Luke 24:13-35

Personal zeal alone cannot sustain Christian faith or motivate the church for mission. God gives and sustains our enthusiasm and passion for mission service through encounters with God's Word, Spirit, and Christian fellowship.

Luke 24 tells us a story of two disciples returning home to a village called Emmaus, about seven miles (or sixty stadia) from Jerusalem. These disciples have just heard the joyful cries of the first evangelists: Jesus is alive. Yet, despite the excitement surrounding the news of Jesus' resurrection, they've started their journey back to their homes.

The disciples encounter Jesus on the road to Emmaus, but they "were kept from recognizing him" (v. 16). Jesus listens to them explain the past few days' events: how Jesus was arrested and crucified, and followers were now saying Jesus rose from the dead. Luke implies that these disciples heard the Good News but struggled to believe God's Word was true. Jesus begins to enlighten them with scripture.

When the disciples reach their home, they urge Jesus to stay with them. At the dinner table, Jesus then reveals his presence to them in verses 30-32: *When he was at the table with them, he took bread, blessed and broke it, and gave it to them. Then their eyes were opened, and they recognized him, and he vanished from their sight. They said to each other, "Were not our hearts burning within us while he was talking to us on the road, while he was opening the scriptures to us?"*

Like many women and men in Jerusalem, the two disciples experienced a close encounter with the Risen Lord and believed the gospel message: *Jesus is alive! Alive, even when their eyes could not see him.* God ignited the disciples' hearts with passion and enthusiasm for Jesus, and the Gospel of Luke says the disciples immediately took action: *v. 33 - That same hour they got up and returned to Jerusalem; and they found the eleven and their companions gathered together.* The Emmaus disciples did not stay home alone but immediately reunited with the first Christian fellowship.

† New Revised Standard Version Bible, copyright © 1989 the Division of Christian Education of the National Council of the Churches of Christ in the United States of America. Used by permission. All rights reserved.

AS WE RECEIVE THE WORLD MISSION OFFERING,

Remember, God is alive and active in the world, as the Scriptures teach us.

Rejoice that the Good News is changing the world for God's glory.

Recall the enthusiasm and excitement the first time you heard the Good News.

Rededicate yourself to work with other Christians as we support God's mission and global servants.

Our hearts burn within us as God gives and sustains our enthusiasm and passion for mission service through God's Word, Spirit, and Christian fellowship. God moves us to join in fellowship, share the Good News, and go and tell others about our experiences with the Risen Lord. **Together, we can join God's work of sharing the Good News that Jesus is alive**



Children's Sermon

MAIN THEME:

Were not our hearts burning within us?

SCRIPTURE:

Luke 24:32-35: They said to each other, "Were not our hearts burning within us while he was talking to us on the road, while he was opening the scriptures to us?" That same hour they got up and returned to Jerusalem, and they found the eleven and their companions gathered together. They were saying, "The Lord has risen indeed, and he has appeared to Simon!" Then they told what had happened on the road and how he had been made known to them in the breaking of the bread.



MAIN POINT

Jesus sets our hearts on fire for his word. Individual enthusiasm and passion are not enough to keep the Christian faith alive or the church motivated for mission service. The Holy Spirit must give us the passion and sustenance from God's word each day for a lifetime of faith and service.

CHRIST-CENTERED CONCLUSION

Our faith and zeal for Christian service require sustenance. While personal enthusiasm is vital, relying solely on ourselves will lead to spiritual burnout. Daily reliance on God's Spirit and Word is essential to maintain the flame of faith in our hearts and lives. The disciples walking with Jesus understood this truth. They remarked, "Did not our hearts burn within us while Jesus was talking to us on the road, while he was opening the Scriptures to us?" (v.32) They needed the Holy Spirit to ignite them with passion (fire) and sustenance (salt) from God's word daily, for a lifetime of faith and service.

CLOSING PRAYER

Heavenly Father, you ignite within us faith and fervor for your Son Jesus Christ. Fill us daily with your Spirit and Word, empowering us to serve with strength and zeal throughout our lives, in Jesus' name. Amen.

OBJECTS NEEDED

Self-strike matches / A candle / Table salt / A small bowl of water

LESSON

1

Show the children a match. Ask them to watch what happens when you strike it. [Strike the match. Remind the children that only adults should light a match and that playing with fire is unsafe.] Watch as the match ignites and then dies out. **CAUTION: Be careful not to burn yourself, others, or things around you.** Dispose of the used match in a small bowl of water.

2

Ask the children, "What did you see?" Allow children time to share.

3

Ask the children, "Did the match stay lit for long?" Allow the children to answer. Ask the children, "Why did the flame die so quickly?" [Possible answer: It burned through its fuel or resources quickly.]

4

Show the children the candle. Ask the children, "What will happen if I strike another match and transfer the flame to the candle wick? Will the flame go out quickly?" Strike a new match and light the wick of the candle.

5

Ask the children, "What do you see?" Allow children time to share.

6

Ask the children, "Will the flame stay alive for longer?" Allow the children to answer. [Possible answer: Yes. The flame will burn the candle wick and will last longer.]

7

Ask the children, "Will this flame die out in the future?" Allow the children time to share. [Possible answer: Yes. Eventually, the fire or flame will burn up the candle wick.]

8

Ask the children, "How can we make the fire last longer in the candle?" Allow the children time to share. [Possible answer: We can sprinkle salt on the candle to make it burn longer by slowing the melting process of the wax.]

Were not our hearts burning within us? LUKE 24:32

They said to each other, "Were not our hearts burning within us while he was talking to us on the road, while he was opening the scriptures to us?" That same hour they got up and returned to Jerusalem, and they found the eleven and their companions gathered together. They were saying, "The Lord has risen indeed, and he has appeared to Simon!"

Luke 24:32-34

Sometimes, one of the most critical ministries is the ministry of returning. One important distinction about International Ministries is that we prioritize partnership. Our global servants go at the invitation of international partners, and many of you, our ministry partners, not only go but go back. **Our Lord Jesus exemplifies this kind of dedication to incarnational ministry.**

One thing I notice in Luke 24 about the road to Emmaus is that Jesus came back. He was betrayed, crucified, and then buried. After three days, news spread about Jesus' resurrection. Was Jesus really alive? Later, two downcast disciples leave Jerusalem to return home to Emmaus, talking with each other as they try to understand what happened to their beloved teacher. When a stranger approaches them, they invite him to walk with them and speak about the scriptures. **Although they didn't recognize him then, Jesus had returned and walked alongside them the rest of the way home!**

As I watched **Mercy González-Barnes** teach a Master of Theological Studies (MTS) class, I noticed that she knew every student by name and story. I observed **Jae Stockton** joyfully help the MTS

class, a primarily online program, with technical assistance. Each student was individually invested in by global servants **Mercy and Jae**, who continue to go back repeatedly.

Similarly, when **Deliris Carrion-Joseph** faithfully returns each time to Deborah's House, it shows the women and children who seek refuge there that she cares about their future and their wellbeing. Every time **Sarah McCurdy** meets with different partners in the region to develop new projects, there is excitement, motivation, and creativity that can only be accredited to God.

When **Ray Schellinger and Moise Carrion-Joseph** work with the migrant communities, they are invested in each individual person. They go back repeatedly until they become a trusted part of each person's life at every shelter they return to.

These global servants' hearts burn within them with God-given passion for serving others and proclaiming the gospel through word and deed. This burning within their hearts is why they go back.

By God's grace, **IM** has been able to return to the same international

partners for generations. While global servants and church leadership face change, that burning within their hearts remains. Likewise, our investment in God's mission remains unwavering. God's faithfulness to continue using **IM** to accomplish God's mission has not changed, and we look forward to more years of serving as the hands and feet of Jesus.

Thank you for your partnership in making it possible for our global servants to not only go back but to stay. Thank you for sending multiple short-term mission teams back to the same places so they may deepen their relationships. Thank you, dear mission partners, for hosting and supporting our global servants whenever they are in your area. Lastly, and most importantly, thank you for your faithful prayers.

This World Mission Offering, I invite you to participate in God's mission – one where people commit to going back and, when possible, commit to staying. We hope the following pages will ignite the same burning within your hearts that happens when the Spirit of God moves - opening our hearts to a fuller understanding of God's kingdom mission for it to be on earth as it is in heaven.

Rev. Dr. Sharon T. Koh
MDiv, MAT, DMin
Executive Director / CEO





Engage your church in world mission

Leader's Guide

World mission offering

02	Reflection From Rev. Dr. Sharon T. Koh
03	Children's Sermon
04	Biblical Reflection From Rev. Dr. Ivan E. Greuter
05	Sermon Starter
06	Prayer Calendar